
ELŐTERJESZTÉS 

Budapest Főváros IV. Kerület Újpest Önkormányzatának 

2023.03.30-i képviselő-testületi ülésére 

 

Előterjesztő: Szabó Balázs (önkormányzati képviselő) 

 

Tárgy: Javaslat a Szülőotthon mögötti egykori beton sportpálya parkolási célú hasznosítására 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

A 10-es választókörzetben, a Szigeti József utcai sétány mentén lakó választópolgárok 2023. március 

elején azzal kerestek meg, hogy segítsek közreműködni az önkormányzatnál a lakótelep ezen részének 

parkolási gondjainak enyhítését illetően. A lakótelepen ugyanis jelentősen megnehezedett a szabályos 

parkolás lehetősége az elmúlt időszakban, annak ellenére, hogy az önkormányzat tavaly kéttucat 

gyeprácsos parkolóhelyet épített és forgalomtechnikai átszervezést hajtott végre, melynek eredménye 

egyértelműen pozitívnak tekinthető. A parkolóhelyek számát azonban csökkentette az a lépés, hogy az 

önkormányzat idén feltörte a sétány menti egykori tengópálya betonját – melyet az itt élők az utóbbi 

években parkolónak használtak – és ezt a területet befüvesítette. Így bár szép zöldfelületet kaptak az 

itt élő lakók, a parkolási gondok ezzel sajnos csak súlyosbodtak. Ezzel párhuzamosan az Önkormányzati 

Rendészet is elkezdte bírságolni a kényszerűségből zöldfelületre parkoló autótulajdonosokat. Ez 

vezetett a lakosok önszerveződéséhez, aláírásgyűjtéséhez, petíciójához, majd pedig az 

önkormányzathoz történő fordulásához. 

A lakók nem tiltakozó, sokkal inkább megoldást kereső és megoldási javaslatokat felvázoló kérésekkel 

fordultak az önkormányzathoz. 2023.03.06-án személyesen fogadta őket Déri Tibor polgármester, 

valamint a Városüzemeltetési Osztály (Túróczi András) és az Újpesti Önkormányzati Rendészet 

(Homlok Béla) képviselői. Az egyeztetésen az hangzott el, hogy 2023.03.17-ig az önkormányzat elvégzi 

a szükséges számításokat és adatgyűjtéseket, valamint kialakítja hivatalos álláspontját az ügyben. 

Ennek megtörténtéről nincs tudomásom.  

 



A lakók egyik kérése az volt, hogy az önkormányzat alakítson ki szabályos parkolóhelyeket a Szigeti 

Garden mögötti – egykori – beton sportpályán. Kérésüket petícióval és mintegy 30 aláírással is 

alátámasztották. (A lakók levelét jelen előterjesztéshez mellékelem.)  

A szóban forgó telek tulajdonosa a Fővárosi Önkormányzat ill. annak vagyonkezelője. Az 1980-as 

években épített sportpálya sportolásra már évek óta alkalmatlan, e tekintetben lényegében 

balesetveszélyes. Új fejlemény ezzel a betonfelülettel kapcsolatban, hogy a BFVK munkatársai a múlt 

héten elbontották a sportpályát körbevevő vaskerítést is, így a terület sportolási célra való hasznosítása 

végleg elveszett. Így azonban megnyílt a lehetőség, hogy a környéken élők parkolóként használhassák 

azt; a területen kulturált parkolóhelyeket tudjon az Újpesti és a Fővárosi Önkormányzat közösen 

kialakítani, anélkül, hogy bármennyi zöldfelületet el kelljen venni a környéken.  

A lakók felé jeleztem, hogy javaslataikat támogatom, mivel azok megalapozottak és indokoltak. Ezért 

a következő javaslatokat kívánom tenni.  

1) Újpest Önkormányzata a szóban forgó betonfelületet ne szüntesse meg, ne törje fel.  

2) Újpest Önkormányzata végezzen számításokat, hogy hány gépjármű kulturált parkolására 

lenne alkalmas a szóban forgó kb. 40 x 20 méteres betonfelület.  

3) Újpest Önkormányzata kezdjen tárgyalásokat a Fővárosi Önkormányzattal és annak 

vagyonkezelőjével ennek a betonfelületnek parkolási célra történő átengedéséről.  

4) Újpest Önkormányzata építsen összekötő utat / szervizutat a Szigeti József utcai sétány és a 

betonfelület közé (kb. 20-25 méteren; itt jelenleg csupán keskeny járda található) 

5) Újpest Önkormányzata – a Budapest Közúttal együttműködve – alakítson ki kulturált parkolási 

rendet a betonfelületen és annak közvetlen környékén (pl. gyeprácsos helyek kialakításával).  

6) Újpest Önkormányzata saját költségén biztosítson növényzetet (pl. fákat, tujákat, bokrokat, 

vagy a mostanában divatos magaságyásokat) a betonfelület köré, hogy a leendő parkoló a 

lehetőségekhez képest a lehető legkulturáltabb összképet nyújtsa.  

 

Határozati javaslat (1)  

Budapest Főváros IV. Kerület Újpest Önkormányzatának Képviselő-testülete Szabó Balázs képviselő 

javaslatát megtárgyalta és azzal egyetértve úgy dönt, hogy a Szigeti József utcában található ………….. 

hrsz-ú telek beton burkolatú egykori sportpályának a helyén – az itt élő választópolgárok kérésének 

megfelelően – autóparkolót kell létesíteni.  

felelős: polgármester 

határidő: azonnal 

Határozati javaslat (2)  

Budapest Főváros IV. Kerület Újpest Önkormányzatának Képviselő-testülete Szabó Balázs képviselő 

javaslatát megtárgyalta és azzal egyetértve úgy dönt, hogy felkéri a polgármestert ill. a hatáskörrel 

rendelkező alpolgármestert, hogy kezdjen tárgyalásokat a tulajdonos Fővárosi Önkormányzattal és 

annak vagyonkezelőjével a Szigeti József utcában található ……..… hrsz-ú telken található egykori 

sportpálya parkolási célú hasznosításáról.  

felelős: polgármester, a hatáskörrel rendelkező alpolgármester útján 

határidő: azonnal 

 



Határozati javaslat (3)  

Budapest Főváros IV. Kerület Újpest Önkormányzatának Képviselő-testülete Szabó Balázs képviselő 

javaslatát megtárgyalta és azzal egyetértve úgy dönt, hogy a Szigeti József utcában található …………. 

hrsz-ú telken kialakítandó autóparkoló megközelítéséhez az önkormányzat egy rövid szakaszon 

szilárd burkolatú aszfaltozott utat épít. Felkéri a költségvetésért felelős alpolgármestert, hogy a 

rövid szervízút megépítéséhez szükséges forrást a 2023. évi elfogadott költségvetés 4. sz. 

mellékletének A. 7. soráról (Parkoló építése) vagy a 3. sz. mellékletének A. 1. vagy 2. soráról (Utak 

felújítása vagy Járdák felújítása) biztosítsa.  

felelős: polgármester, a hatáskörrel rendelkező alpolgármester útján 

határidő: 2023.08.31. 

 

Határozati javaslat (4)  

Budapest Főváros IV. Kerület Újpest Önkormányzatának Képviselő-testülete Szabó Balázs képviselő 

javaslatát megtárgyalta és azzal egyetértve úgy dönt, hogy támogatja azt az elképzelést, melynek 

értelmében a Szigeti József utcában található ………………. hrsz-ú telek (egykori sportpálya) parkolóvá 

történő átalakítása után kulturált növényzetet, fákat, bokrokat, magaságyásokat telepít a 

betonfelület köré, megteremtve ezzel a leendő parkoló kulturált kinézetét.  

felelős: polgármester vagy a hatáskörrel rendelkező alpolgármester 

határidő: 2023.08.31. 

 

Szabó Balázs 
önkormányzati képviselő 

 

Budapest, 2023.03.30. 

  











 



Tisztelt Déri Tibor Polgármester úr! 
 
A Szigeti József utcában élő újpesti lakosokként, az ügyben keresnénk meg Önt, 
hogy tájékoztassuk, illetve segítségét kérjük lakóhelyünk parkolási anomáliával 
kapcsolatban. 
 
Sajnos az utóbbi időben ismét több esetben előfordult, hogy a 
közterületfelügyelet alkalmazottai tekintet nélkül bírságot osztottak ki, 
kellemetlen helyzetbe hozva az itt élő lakókat, akik csak parkolni szeretnének a 
lakóhelyük közelében.  
 
Itt nem állnak meg ingázók, és este 10 óra után csak az itt élők autói parkolnak, 
így nem jogos az a felvetés, hogy mások foglalják el a helyeket. Az itt található 
négy épületben nagyságrendileg 700 lakás van, parkolóhely azonban kevesebb, 
mint ennek a harmada, és ez egyre rosszabb lesz. A helyzetet súlyosbította az ide 
épített, közel 70 lakásos társasház, amelyben talán 40 autónyi garázshely van, 
azok közül is tudomásunk szerint több bérbe van adva, a társasház többi lakója 
velünk együtt az utcán keresnek parkolóhelyeket. 
 
A kialakult helyzeten nem segített az egyirányúsítás után kihelyezett „Megállni 
tilos!”- táblák kihelyezése sem, és a mostanában divatos zöld területen való 
parkolási bírságok sem. Számításaink szerint újabb 50 férőhely szűnt meg úgy, 
hogy az itt lakók véleményét meg sem kérdezték a változtatásokról, és 
semmilyen elgondolás nem lett vázolva, hogy hova parkoljon az eddig itt parkoló 
50 autó. 
 
A közelünkben van több, kihasználatlan betonpálya, valamint a játszóterek 
száma is egyre magasabb, ami valóban nagyszerű elgondolás a kisgyermekes 
családoknak, öröm a szülőknek, hogy nem kell kisgyermekükkel messzire menni, 
de mit szól ugyanaz a szülő, ha az óvodából hozza két gyerekét és a szatyrokkal, 
esőben nem tud megállni belátható távolságon belül? 
 
Mi is szeretjük és támogatjuk a zöldterületet, de véleményünk szerint egy 
lakóövezetben a lakók igényei szintén fontosak, ehhez pedig a megfelelő számú 
parkolóhely is szükséges. 
 
Az Ön Facebook posztjából és a közterületfelügyelet büntetőcédulái által 
szerzünk a módosításokról tudomást, de ez így megint csak utólagos, és nem 
tartalmaz olyan válaszokat az itt élők számára, hogy ki és miért rendelkezett így, 
milyen hatástanulmány készült, valamint az érintett lakóközösséget miért nem 



kérdezték meg. 
 
A lakóközösség így elkeseredésében lakóközösségi gyűlést hívott össze, ahol 
egyelőre e levél megfogalmazásáról született döntés, mivel szeretnénk Önnel 
együttműködve válaszokat és megoldást kapni szűkebb lakókörnyezetünk 
problémájára, és egyúttal szeretnénk kérni, hogy amíg nem kapunk választ, 
tájékoztatást és megoldást, szíveskedjenek mellőzni a bírságolásokat, hiszen az 
itt élők csupán elvárható parkolási igényüket szeretnék gyakorolni. 
 
Mivel azt gondoljuk, hogy véleményünk és együttműködésünk fontos az Önök 
számára, a közös ötleteléstől sem zárkózunk el. Megoldásként talán lehetne az 
autók 45 fokos megoldásával növelni a helyeket, esetleg átminősíteni a nem 
használt zöldterületet parkolóhelyekké, vagy új helyeket képezni a meglévők 
mellé. Ha egy személyes találkozó keretében tudnánk a problémával 
kapcsolatban egyeztetni Önnel, vagy egy illetékes képviselővel, szívesen 
megmutatnánk milyen változtatások jutottak eszünkbe, hátha kivitelezhető. 
 
Bízva a közös gondolkodásban és a személyes találkozás lehetőségében várjuk 
megtisztelő válaszát! 
 
Budapest, 2023.03.01. 
 
Üdvözlettel a Szigeti József utcai lakóközösség képviseletében.  

 

[A levél mellé 28 fő aláírása mellékelve – Sz.B.] 


